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Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren i forlængelse af artiklen ”Cities crack down on Airbnb, but government 
steers clear” bragt i Handelsblatt Global den 29. oktober 2018 redegøre for den ordning, 

der tilsyneladende findes i Barcelona, hvor informationer om udlejning bliver sendt di-

rekte til skattemyndighederne? Vil ministeren desuden redegøre for de juridiske mulighe-

der for at indføre en sådan ordning i Danmark? 

 

Svar 

Jeg kan oplyse, at der er indhentet bidrag fra den danske ambassade i Madrid til brug for 

besvarelsen. Den danske ambassade oplyser, at det er et regionalt forankret anliggende at 

give tilladelser til leje af turistboliger og udstikke de konkrete retningslinjer for udlejning 

af boliger til turister i Spanien. Barcelona har en særlig plan på dette område, der har til 

formål at regulere udlejningen af boliger til turister i byen og garantere borgernes grund-

læggende rettigheder. 

 

Efter det oplyste har Barcelonas byråd indgået en såkaldt dataoverførselsaftale med udlej-

ningsplatformen Airbnb, der skal understøtte myndighedernes mulighed for lokalt at kon-

trollere, at udlejerne har de relevante licenser. Hvis udlejere ikke har de relevante licenser, 

kan udlejerne miste retten til den pågældende boligudlejning. Denne dataoverførselsaftale 

omfatter ikke skatteoplysninger.  

 

Som det fremgår af beskrivelsen af ordningen i Barcelona, er dataoverførslen baseret på 

en aftale mellem byrådet og Airbnb. Om en lignende ordning vil kunne indføres i Dan-

mark afhænger af, om der er mulighed for at indgå en tilsvarende aftale. 

 

Det står danske storbyer frit for at indgå lignende aftaler med Airbnb eller andre aktører, 

men jeg anbefaler, at det sker på byernes eget initiativ, hvis de ønsker en aftale, og ikke på 

mit som skatteminister.  

 


	Spørgsmål
	Svar

